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Patron szkoły -  Andrzej Frycz Modrzewski  
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Kącik muzycz-
ny 

st

 Andrzej Frycz 

Modrzewski 

urodził się 20 

września 1503 

roku w Wolbo-

rzu jako syn 

wójta . Pocho-

dził z nieza-

możnej rodziny szlacheckiej. Nauki po-

bierał w szkołach parafialnych w Wolbo-

rzu, mając 11 lat wyjechał do Krakowa 

by zostać uczniem tamtejszej szkoły pa-

rafialnej. Na studia do Akademii Kra-

kowskiej zapisał się w 1917 roku wpła-

cając na immatrykulację 2 gr. Studia 

ukończył dwa lata później poprzestając 

na stopniu  bakałarza ( licencjat ). Naj-

prawdopodobniej w 1522 roku przyjął 

niższe święcenia kapłańskie i pracował 

w kancelarii prymasa Jana Łaskiego. Od 

1547 roku był sekretarzem Zygmunta I 

Starego. W 1553 roku został wójtem 

Wolborza. Pomimo przynależności do 

stanu duchowego w 1560 roku wziął 

ślub z Jadwigą Kamieńską, z którą miał 

trójkę dzieci : Andrzeja, Elżbietę i Łucję. 

To wykroczenie, a także działalność re-

formatorską spowodowały utratę wójto-

 
Wywiady 

 
 

 Ciekawostki moto-
ryzacyjne 

 

Najbardziej znane jego dzieło to napisa-

ne po łacinie De Republica emendanta 

( O naprawie Rzeczypospolitej ) 1551 r. 

Rozprawa została też przełożona na ję-

zyk niemiecki i opublikowana w Krako-

wie i Bazylei, działo składa się z pięciu 

ksiąg. Andrzej Frycz Modrzewski był 

myślicielem i pisarzem miary europej-

skiej, wielkim humanistą epoki renesan-

su głoszącym śmiałe, niezależne poglą-

dy. O wielu z nich pamięta młodzież 

naszej szkoły. 

 Szczególnie bliska jest im myśl ,, Nie 

masz niczego zgubniejszego dla obycza-

jów jak brak wiedzy i złe nauki. I prze-

ciwnie, nic tak nie prowadzi do ukształ-

towania dobrych obyczajów jak serce 

pełne wiadomości o tym, co dobre. ” 

         Redakcja 
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 Chrzciciela i został tam do dnia 26 czerwca, 
kiedy to wraz z wojskiem wyruszył  na bitwę 
pod Grunwaldem.  

 
W roku 1413 następny wolborzanin wpisany 
został na listę studentów Akademii Krakow-
skiej.  
2 sierpnia 1418 roku Władysław Jagiełło po-
twierdził w Łęczycy przywileje miasta Wol-
borza pochodzące z 1269 roku. 

1 lipca 1419 roku Władysław Jagiełło z kró-
lową Elżbietą przybyli do Wolborza, gdzie 
zbierało się rycerstwo na wyprawę przeciw-
ko Krzyżakom. 
W sierpniu 1428 roku w obecności króla 
Władysława Jagiełły odbyły się w Wolborzu 
sądy wiecowe ziemi sieradzkiej. 
25 marca 1446 roku w Wolborzu utworzono 
szpital. 
20 września 1503 ro-
ku w Wolborzu uro-

dził się Andrzej Frycz 
Modrzewski, syn Ja-
kuba, wójta wolbor-
skiego. Stał się naj-
znakomitszym wol-

borzaninem, sławnym 
pisarzem i polity-
kiem, przedstawicie-
lem polskiego Odro-
dzenia. 

               Redakcja 

 

 
Wolbórz – Miasto w rozkwicie. 

Wolbórz w okresie 1273-1618 roku pod-
niesiony został do godności miasta i miał 
prawo otoczyć się murem lub innymi ob-
warowaniami, czego zresztą nigdy nie 
uczynił.  Pod opieką biskupów i wójtów 
pomyślnie rozwijały się zwłaszcza han-
del, rzemiosło i oświata.  
W 1273 roku Leszek Czarny, książę sie-
radzki i łęczycki, nadał Wolborzowi roz-
maite swobody. Pozwolił biskupom osa-
dzić na prawie niemieckim Wolbórz i 
wsie należące do Wolborza : Żarnowicę, 
Psary, Młynary, Kuznocin i Świątniki. 
Rok 1344 – w tym czasie parafia Wol-
bórz miała 2592 mieszkańców, natomiast 
Piotrków 1728 mieszkańców. 
W 1347 roku na rzece Moszczance pod 
Wolborzem został wybudowany most. 
W roku 1408 w Wolborzu przebywał 
król Władysław Jagiełło. W 1409 roku w 
Wolborzu odbył się zjazd panów świec-
kich i duchownych, 9 września król Wła-
dysław Jagiełło wydał odezwę, oskarża-

jąc zakon krzyżacki przed duchownymi i 
świeckimi panami przedkładając im 29 
artykułów obwiniających. W 1410 roku 

odbyła się 
w Wolbo-

rzu kon-
centracja 
wojsk, 
zgodnie z 

rozkazem 
króla 
Władysła-
wa Jagieł-
ły. Król 

przybył 
do miasta 
w dniu 
Św. Jana 
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Pod koniec dnia ścielimy boksy, dajemy sia-
no, koniom zdejmujemy kantary. Następnie 
zamiatamy stajnie sprawdzamy czy wszyst-
ko jest na miejscu oraz czy dobrze wszystko 
jest zamknięte. Jak upewnimy się ze wszyst-
ko jest zrobione kończymy praktyki. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Na praktykach zawodowych uczymy 
się swojego zawodu, a ponieważ 
bardzo kochamy konie praca z nimi 

to czysta przyjemność. 
 
   Paulina III THK 
 

   

Odkrywamy kolejne zajęcia praktyczne 
tym razem ze zwierzakami. 
 

Opowiem Wam trochę o naszym dniu na 
praktykach. Pierwszym elementem jest 
karmienie oraz pojenie koni, następnie 
musimy sprawdzić i wyczyścić konie. Gdy 
są dobre warunki atmosferyczne mamy 
możliwość wsiąść, pojeździć i przygoto-
wać się do egzaminu zawodowego prak-
tycznego, jednakże gdy nie ma warunków, 
wtedy zajmujemy się rzeczami w stajni np. 
gniecenie owsa, wyrzucanie obornika oraz 
sprzątanie stanowisk pracy.  
Częstym elementem naszej pracy jest ro-

bienie koniom meszu. W dniu praktyk 
chociaż raz staramy się dać konie na pa-
dok. W tym czasie mamy czas naszyko-
wać obiad i kolacje. Gdy pogoda nie 
sprzyja nam 
i nie mamy 
możliwości 
jeździć lub 
dać konie 
na padok, 
robimy im 
dzień dziec-
ka czyli 
czyścimy, 
pielęgnujemy kopyta, uczymy się robienia 
masaży, które odprężają konie, latem lubi-
my myć konie.  
 
 

Życie na praktykach –  technik hodowca koni — 
relacja uczniów 
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Moja pasja 

 Pasja to coś, co napędza do działa-
nia, przynosi radość, energię i poczucie 
spełnienia.  
 
 Mam na imię Dawid i przedstawię 
swoją pasję czyli piłkę nożną. Ten wspania-
ły sport uprawiam od 4 lat, obecnie gram w 

Szczerbcu 
Wolbórz, któ-
ry jest w 1 li-
dze w woje-
wództwie ju-
niorzy, rocz-
nik 2007, 
gram na pozy-
cji obrońcy 
lub prawego 
wahadłowego. 
Piłka nożna 
nauczyła mnie 
np. jak doce-
nić starania i 
poświęcenia 
innych ludzi 
no nigdy nie 
wiesz przez 
co człowiek 
musiał przejść 

żeby był w tym miejscu w którym aktualnie 

się znajduje.  Jest wielu wspaniałych i uta-
lentowanych piłkarzy a zwykły człowiek nie 
ma pojęcia przez co dany piłkarz musiał 
przejść żeby znaleźć się na szczycie np. Ka-
ka była gwiazda Realu Madryt, w dzieciń-
stwie wskutek groźnego wypadku przez 
skok do basenu doznał pęknięcia kręgu i cu-
dem nie skończył na wózku inwalidzkim ale 
cudem wyszedł z tego i się nie poddał, stał 
się ikoną piłki nożnej oraz zdobył złotą pił-
kę. Kolejnym przykładem jest Cristiano Ro-
naldo w dzieciństwie nie miał co jeść, za-
miatał ulice oraz zrezygnował z edukacji że-

by poświęcić się piłce nożnej. 

 

Te historie mogą 
zilustrować, że 
gra w piłkę noż-
ną to nie jest ta-
kie proste i przy-
jemne, to jest 
piękny sport któ-
ry wymaga wiele 
poświęcenia. 

Od zawsze 
piłka nożna była 
moją pasją. Każ-
dą wolną chwilę 
poświęcam na 
treningi i dosko-
nalenia. Piłka 
nauczyła mnie 
samodyscypliny 
i pokory oraz 

wiary we własne siły . 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

   Dawid Pawlik II TL 
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 ,, Czytaj książki pouczające dla 
upiększenia umysłu lub uszlachetnie-
nia serca”- Tadeusz Kościuszko 
 
 

 ,, Rodzina Monet: Skarb” Wero-

niki Anny Marczak to pierwsza książ-

ka z serii Rodziny Monet. Książka za-

słynęła na popularnej platformie inter-

netowej Wattpad, po czym 

doczekała się swojego 

wydania oraz premiery. 

          

  Hailie Monet, 

przeciętną nastolatkę, któ-

ra prowadzi normalne ży-

cie spotyka tragedia. 

Umierają 2 najbliższe (i 

jedyne obecne) w jej ży-

ciu osoby – mama oraz 

babcia. Po ich śmierci 

dziewczyna dowiaduje się 

o istnieniu swojego star-

szego rodzeństwa, które 

przejmie nad nią opiekę.

  Trafia do duże-

go domu w Pensylwanii, gdzie pozna-

je każdego ze swoich charakternych 

braci. Na pierwszy rzut oka może się 

wydawać, że to zwyczajni ludzie, tyl-

ko po prostu z charakterem.   

  

Jednak zagłębiając się w dalsze losy 
Hailie, szybko można odrzucić powyż-
szą myśl.  
Książka spotyka się z pozytywnymi 

opiniami, jak i tymi negatywnymi. Dla 
niektórych to może być po prostu nie 
ich “gust”, natomiast dla innych – wy-
marzony gatunek książki. 

 

 ,,Ta książka to 

mieszanka literatury 

dla młodzieży, drama-

tu młodzieżowego, 

można doszukać się 

też lekkich wątków 

stricte mafijnych. In-

nym się takie książki 

podobają, niektórym 

nie bardzo. Osobiście 

spotkałam się z więk-

szością negatywnych 

opinii, ale moim zda-

niem nie jest taka zła.  

 

Nie żałuje zakupu ani czasu spędzone-

go z “Rodziną Monet” ;)”  

Zuza III THK 

 

 

 

Pętla Nieskończonych Książek 
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CAVALIADA największa impreza jeździecka w Polsce. 

 W tym roku nie tylko mogłyśmy oglą-
dać zmagania uczestników ale odwiedziły-
śmy strefę VIP i przeprowadziłyśmy kilka 
wywiadów. Zapraszamy do naszej relacji. 
 
 

Podczas czterech dni zawodów indywidual-

nych na arenie można zobaczyć 

zawodników rywalizujących w zawodach w 

skokach przez przeszkody, ujeżdżaniu, 

powożeniu, skokach WKKW. 

Cavaliada to emocjonujące zawody 

jeździeckie rogrywane na najwyższym pozi-

omie. W ramach Cavaliada Tour zawodnicy 

skoków przez przeszkody mają szansę pow-

alczyć o cenne punkty do światowego rank-

ing. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Strefa VIP podczas Cavaliady to 

dwie atrakcyjne przestrzenie. Stefa 

VIP to wygodna przestrzeń ca-

teringowo – wypoczynkowa 

połączona z dedykowaną trybuną VIP.  

Wszystkim gościom VIP zapewniany jest 

parking, dedykowana recepcja, wyżywie-

nie w postaci bufetu obiadowego oraz 

kawowego. 

Nasze przeży-

cia były 

fascynujące, 

pierwszy raz 

miałyśmy 

szansę zo-

baczyć 

Cavaliade od 

strony 

zawodników 

oraz stajni. 

Była to nie 

zapomniana 

przygoda, 

którą zapamiętamy do końca życia. 

    Zuzia K II THK 
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 Skin Expert CBD 

-Dzień dobry jak się pani nazywa? 

-Magdalena Radocha Chechelska 

-Skąd pomysł na biznes? 

-Pomysł pojawił się z potrzeby serca. Jestem pro-
ducentem naturalnych kosmetyków z ekstraktem z 
konpi. A właściwie pomysł zrodził się z tego że 
moja córeczka miała łojotokowe zapalenie skóry. I 
jako młoda mama szukałam dla niej rozwiązań w 
zakresie wyprawki pielęgnacyjnej i stąd powstał 
pomysł na biznes. 

-Czy lubi pani swoją prace? 

-Bardzo . Moja 
praca daje mi taką 
wolność i swobodę 
działania. Wcze-
śniej pracowałam 
tak klasycznie na 
etacie a od kiedy 
jestem przedsię-
biorcą i pracuj na 
swoim. Oczywi-
ście ma to swoje 
wyzwania nato-
miast najbardziej 
cenie elastyczny 
czas pracy który po 
prostu daje mi 
wolność 

-Gdzie widzi pani 
swoją firmą za pięć 
lat? 

-Gdzie widzę swoją firmę ? Mam nadzieję że 
moje produkty i kosmetyki dotrą do jak najwięk-
szej ilości osób którym będą służyć i pomagać 
bo to są kosmetyki terapeutyczne są z wielkim 
ukłonem w stronę natury. Więc widzę siebie i 
firmę w takim ogromnym rozwoju. 

-Dziękujemy za udział w wywiadzie. 

-Dziękuje bardzo. 

Horse club 

-Dzień dobry . Jak się pan nazywa? 

-Dzień dobry . Nazywam się Piotr i jestem współ-
właścicielem tej firmy i interesu rodzinnego , który 
nazywa się Horse Club. Jesteśmy manufakturą hob-
by horsów i akcesorii do nich. 

-Skąd pomysł na taki biznes? 

-Pomysł wziął się od naszego potomstwa od dorasta-
jącej córki .Po prostu pewnego dnia pokazała nam 
hobby horse i uznaliśmy że jest to fajny pomysł żeby 
odciągnąć ją trochę od nadmiernego używania social 
mediów i elektroniki. A potem uznaliśmy , że zain-
westujemy nasz czas i pieniądze w tą pasje w hobby 

horse 

-Czy lubi pan swoją prace? 

-Tak uwielbiam cała rodzina uwielbia i to jest 
pewną siłą napędową żeby dalej w to brnąć .  
Nasi klienci i znajomi poznani przez hobby 
horse pomagają nam i są motywacją do dal-
szego działania . 

-Gdzie widzi pan swoją firmę za pięć lat? 

-O jej ciężkie pytanie. Ciężko powiedzieć.  
Zobaczy-
my .Chcielibyśmy 
jakoś wzmocnić się 
w Polsce .Może 
pasja będzie się 
rozwijać za grani-
cą .Będziemy  sta-
rali się promować 
hobby horsing a 
przede wszystkim 
dbać żeby klienci 
kojarzyli nas z faj-
ną jakością. 

-Dziękujemy za 
udział w naszym 
wywiadzie. 

-Ja też dziękuję . 

CAVALIADA w świcie wywiadów 
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ciąg dalszy wywiadów 

  

 Gloves Kenig 

-Dzień dobry jak ma pan na nazywa? 

-Dzień dobry .Nazywam się Witold Formańczyk. 

-Skąd pomysł na biznes? 

-To jest tradycja rodzinna nazwą firmy jest nazwisko 
rodowe babci Kenig. I to jest nasza marka od czter-
dziestu lat 

-Czy lubi pan swoją pracę? 

-Lubie łączę przyjemne z pożytecznym. 

-Gdzie widzi pan swoją firmę za pięć lat? 

-Niestety nie mam następców więc kiepsko widzę 
przyszłość. Ile będę w stanie kontynuować to będę ją 
prowadził a najbliższych planów nie potrafię 
określić. 

-Dziękujemy za udział w wywiadzie. 

 Doctor Horse 

-Dzień dobry . Jak się pani nazywa? 

-Nazywan się Paulina Janicka. 

-Skąd pomysł na taki biznes? 

-Miałam pierwszego konia i używałam 
różnych kosmetyków z różnych firm i nic 
nie było dla mnie satysfakcjonujące 
zawsze było coś co brakowało tym 
kosmetyką . Było to nieodpowiednie opa-
kowanie niedostosowane do produktu al-
bo słaba jego jakość lub cena była bardzo 
wygórowana a jakość produktu była bar-
dzo słaba. I stwierdziłam że jestem w sta-
nie zrobić to lepiej  sama i tak powstał 
Doctor Horse. 

-Czy lubi pani swoją pracę? 

-Uwielbiam, bardzo lubię . To jest bardzo 
satysfakcjonujące dla mnie jak wy mło-
dzi ludzie przychodzicie do nas i robicie 
takie akcje z nami .Tak samo jak na insta-
gramie mamy z wami kontakt a potem 
przychodzicie do nas w realu by się przy-
witać, powiedzieć cześć . To nas na praw-
dę bardzo mocno nakręca. Na prawdę po-
lecam pracę przy koniach w szerokiej ga-
mie. Nie tylko przy typowych jazdach 
przy zwierzętach ale także w całej branży 
jeździeckiej jest bardzo fajna. 

-Gdzie widzi pani swoją firmę za pięć 
lat? 

-Za pięć lat. Rynek europejski ,Azja i 
Stany i cały świat może bez Antarktydy 
ale tam chyba nie ma koni. 

-Dziękujemy za udział w wywiadzie. 

-Dzięki bardzo , życzę powodzenia. 
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    Pasieka Lipowy Gaj dla koni 

-Dzień dobry jak pani się nazywają. 

-Borysiak Diana 

-Jakub Kowalski 

-Skąd pomysł na biznes. 

-Ojejciu mamy konie mamy również 
pasiekę. I któregoś dnia mieliśmy taką 
sytuację że nasze pszczoły stały u zna-
jomych w sadzie jabłkowym tan sad 
był nie używany kompletnie a te 
jabłka się tak marnowały i 
stwierdziliśmy że pozbieramy te 
jabłka zrobiliśmy z nich cydr ale zos-
tały wytłoki. Świeże wytłoki można 
podawać ale długo się nie przetrzymu-
ją ponieważ z Kasią mamy konie więc 
zrobiliśmy z nich ciastka. Uznaliśmy 
że jest fajne i może by coś z tym 
zrobić . Znajomi się zainteresowali co 
trzeba spełnić jakie trzeba mieć zez-
wolenia i tak powstał pomysł by to robić. 
Pierwszym produktem były ciastka. Mieliśmy też z 
naszej pasieki wosk pszczeli .Zaczęliśmy z niego 
robić balsamy do kopyt które były kolejnymi 
produktami. W międzyczasie Kasia zrobiła 
uprawnienia zielarza fizjoterapeuty więc 
zaczęliśmy pracować z ziołami w kosmetykach no 
i pomysły na kolejne produkty rodziły się z 
czasem. 

-Czy lubi pani swoją prace? 

-Lubię to jest moje dodatkowe zajęcie. Jest to 
główna firma mojego partnera Jakuba ja mu 
pomagam. Ale tak jest to fajne, odprężające jest to 
coś innego niż praca biurowa  

-Gdzie widzi pani  firmę za pięć lat? 

-Ojejciu mam nadzieje że bardziej  znana bo wła-
ściwie powstaliśmy w zeszłym roku a na wiosnę 
uzyskaliśmy numer paszowy i wtedy weszliśmy na 
rynek .Więc mam nadzieję że będziemy bardziej 
znani w Polsce jak i za granicą . 

-Dziękuję z udzielenie wywiadu. 

-My również dziękujemy. 

Miałyśmy okazję 

spotkać się z 

Jarosławem 

Skrzyczyńskim 

gwiazdą polskiego 

jeżdziectwa, który 

trzykrotnie zdobył 

Mistrzostwo Pol-

ski Seniorów, 

uczestnik Finały 

Pucharu Świata.  

 

 

 

 

 

 

Paka dla rumaka 

-Dzień dobry jak się pani nazywa? 

-Ewa 

-Skąd pomysł na biznes. 

-Mamy koniki , które uratowaliśmy z rzeźni. I 
zrobiliśmy te ciasteczka by zarabiać na 
utrzymanie tych koników. 

-Czy lubi pani swoją prace? 

-Bardzo kocham. 

-Gdzie widzi pani tą firmę za pięć lat? 

-W tym samym miejscu gdzie obecnie jesteśmy. 
Czyli nadal chcemy ratować konie nadal chcemy 
inwestować w to żeby tym koniom dobrze się 
żyło. I żeby te koniki przyszłościowo mogły 
prowadzić hipoterapię. Żebyśmy  mogli nadal 
spacerować z tymi dzieciakami niepełnospraw-
nymi ta jak do tej pory. 

-Dziękujemy za udzielenie wywiadu. 

-Dziękuję. 

   Paulina Sibilska III THK 
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W wirtualnym świecie 
  

Bezpieczeństwo w sieci. Jak chronić swoje dane w 
Internecie? Bezpieczeństwo w sieci to jedna z naj-
ważniejszych kwestii dotycząca korzystania z do-

brodziejstw nowych technologii . 

Często jednak zapominamy o podstawo-
wych zasadach związanych z ochroną da-
nych w Internecie i sami udostępniamy 
informacje, które mogą być potem wyko-
rzystane przeciwko nam. Wiele naszych 
błędów to skutek niewłaściwego korzysta-
nia z komputerów, tabletów i telefonów. 
Porad na temat tego, jak zwiększyć swoje 
bezpieczeństwo w sieci jest mnóstwo. 
Sam program antywirusowy tutaj nie wy-
starczy. Jak więc chronić dane w sieci? 

 
Utwórz trudne hasła 
Ustawienie dobrych haseł to jedna z najprostszych 
metod na zabezpieczenie danych. Mowa o hasłach, 
ponieważ lepiej mieć ich kilka i nie korzystać z 
jednego do różnych aplikacji, kont społecznościo-
wych itp. Nie mogą być one krótkie i zbyt oczywi-
ste. Najlepiej, żeby zawierały małe i wielkie litery, 
cyfry oraz znaki specjalne.  
 
Nie klikaj na wszystkie linki  
Dostajesz dużo maili z nieznanych adresów i z błę-
dami językowymi? To znaczy, że pewnie są w 
nich złośliwe załączniki lub odnośniki, które prze-
kierują cię na niepożądane strony. Sprawdzajmy 
dokładnie takie maile, patrzmy na nadawców, na 
ich adresy mailowe, czy treść nie zawiera błędów 
itp. Tylko zdrowy rozsądek może uchronić nas 
przed phishingiem.  

Zwracaj uwagę na HTTPS 
Przeglądając strony internetowe, sprawdź, 
czy używany jest na nich bezpieczny pro-
tokół https. Zobaczysz go pod symbolem 
małej kłódki przed URL. Jeśli nie chcesz 
zwracać na to uwagi za każdym razem, 
kiedy surfujesz po Internecie, zainstaluj 
jedną ze wtyczek, np. HTTPS Everywhe-
re, która takie połączenie wymusi. Jest ona 
dostępna dla większości popularnych 
przeglądarek. 
 

 
Korzystaj z dwuetapowej weryfikacji 
 
To szczególnie istotne w przypadku stron 
banków, na których przecież są nasze 
szczegółowe dane i oczywiście pieniądze. 
Warto w tym przypadku skorzystać z opcji 
dwuetapowej weryfikacji. Może to być np. 
kod wysyłany na telefon, który trzeba wpi-
sać na stronie. Taką opcję ochrony pry-
watności można również zastosować w 
przypadku kont pocztowych czy społecz-
nościowych. Wystarczy pogrzebać nieco 
w ustawieniach. 
 
   Wojtek II TMRiA 



MAMY 

Str. 11 

Film, który wzrusza przenosi nas w inny 

wymiar zawsze jest świetnym sposobem na 

spędzenie wolnego czasu. 
,, Pamiętnik ” wyreżyserowany przez Nick`a Cas-
savetesa oparty na książce Nicolasa Sparkasa, to 
przejmujący dość nie-
szablonowy melodra-
mat, który idealnie 
wpasuje się w gusty 
zarówno młodej, jak i 
starszej widowni. Poru-
szająca historia, która 
kruszy nawet najtward-
sze serca. Miłość trwa-
jąca ponad wszystko i 
pokonuje bariery. 
Akcja filmu rozgrywa 
się na dwóch płaszczy-
znach. W domu opieki 
we wczesnych latach 
40tych, w którym star-
szy mężczyzna regular-
nie czyta swojej bli-
skiej znajomej cierpiącej na chorobę Alzheimera 
książkę. Dokładniej pamiętnik, na którego stronach 
zapisano emocjonującą historię o wielkiej miłości. 
Zarówno sam czytający ( James Garner ), jak i ko-
bieta ( Gena Rowlands ) podchodzą do tej opowie-
ści w bardzo emocjonujący sposób. Choć 
bohaterka prawie w ogóle nic nie pamięta, 
to jednak te chwile, kiedy może słuchać 
jakże nietypowej lektury budzą w niej 
uczucia i pozwalają jej wrócić z powrotem 
do zwyczajnego życia przynajmniej w 
swojej pamięci. Historia z pamiętnika tak-
że jest przedstawiona w filmie. Dwójka 
młodych, pochodzących z kompletnie róż-
nych środowisk ludzi zakochuje się w so-
bie. Jednak ich uczucie szybko zostaje po-
zostawione na nie małą próbę, gdy nadcho-
dzi wojna. Mocne uczucie miłości, rozsta-
nie bratnich dusz, tęsknota za drugą połów-
ką, ból, a następnie upragniony powrót – 
wszystkie te elementy budują scenariusz życia 
Noah i Allie. 
Poza tym film ma wspaniałą fabułę, nie zapomnij-
my o aktorach którzy również wykonywali dobrą 
robotę. Szczególny popis swoich umiejętności dali 
nam Ryan Gosling i Rachel McAdams grający 
główne role. Wszystko to sprawia, że całość oglą-
da się bardzo, ale to bardzo przyjemnie i nie prze-
szkadza fakt, że film jest dość długi ( 123 minuty ). 

,, Pamiętnik ” zdecydowanie celnie trafia w 

schemat gatunku melodramatu, ale jednocześnie po-

zostaje wyjątkowy i pozostanie mi w pamięci na dłu-

gi czas. Wspaniale opowiedziana historia, która 

wzrusza i skłania do myślenia, do analizy własnego 

życia 

oraz 

swoich 

uczuć . 
 
Spra-
wia 
wręcz, 
że 
chcemy 
wierzyć 
w 
praw-
dziwą 
miłość 
nawet, 
jeśli 

droga do szczęścia nie będzie łatwa i będą znajdo-
wać się na niej inne przeszkody. Ale przecież miłość 
cierpliwa jest...i ostatecznie zawsze dochodzi na gło-
su wypełniając całe nasze życie. 

,, Pamiętnik ” to film naprawdę niezwykły. Pokazuje 
miłość w czasach wojny, ale i teraźniejszości, a on 
sam w sobie pokazuje by nigdy nie rezygnować z 
ważnych dla nas ludzi. 
Jak najbardziej również zachęcam do obejrzenia i 
przekonania się samemu jak wyjątkowy jest ten film 
i historia w nim przedstawiona. 
               Lena I THK 

W zaciszu domowym 



Rok 2023/2024 numer 2  

Str. 12 

Rok 2023/2024 numer 2  

Ciekawostki motoryzacyjne 
  

 Opowieść o pierwszym wy-
ścigu samochodowym z prędkością 
około 19 km/h. To naprawdę fascy-
nujące wydarzenie, które miało miej-
sce w 1894 roku w Paryżu. 
 
W tamtych czasach samochody były 
zupełnie inne niż te, które znamy 
dzisiaj. Były one dużo mniej zaa-
wansowane technologiczne, ale to 
właśnie wtedy zaczęła się pasja do 
wyścigów samochodowych. Na star-
cie tego pierwszego wyścigu stanęło 
aż 21 samochodów różnych marek i 
modeli. Zawodnicy byli podekscyto-
wani i gotowi do rywalizacji. Trasa 
prowadziła przez malownicze wiej-
skie drogi do miasta 
Rouen. Podczas wy-
ścigu samochody 
musiały pokonać 
wiele trudności, ta-
kich jak nierówne 
drogi i zmienne wa-
runki atmosferycz-
ne. Ale to nie po-
wstrzymało zawod-
ników przed rywali-
zacją i dążeniem do 
zwycięstwa.  
Po wielu godzinach 
rywalizacji, Jules-
Albert de Dion, ja-
dący swoim samo-
chodem De Dion- 
Bouton, jako pierw-
szy przekroczył linię 
mety w Rouen. Był 
to niesamowity mo-
ment, który zapisał 
się w historii wyści-
gów samochodo-
wych. 

Ten pierwszy wyścig 
samochodowy z prędko-
ścią 19 km/h był począt-
kiem czegoś naprawdę 
wielkiego.  
Wyścigi samochodowe 
stały się coraz bardziej 
popularne i rozwijały się 
przez lata, przyciągając 
tysiące fanów z całego 
świata. 
 
To było niesamowite 
wydarzenie, które zapo-
czątkowało pasję do sa-
mochodów i rywalizacji 
na drodze. 
 
    Dominik II TMRiA 
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Witam wszystkich w kolejnym kąciku 
muzycznym.  
W tym wydaniu będę opowiadał o ko-
lejnej rapowej grupie muzycznej, 
która nosi nazwę ,, Kaliber 44 ” 
Kaliber 44 powstał w 1994 roku, w 
składzie „ Piotr Łuszcz ( Magik ), 
Marcin Marten ( Abradab ), Michał 
Marten ( Joka ), Sebastian Feliks 
( Dj Feel-X ). Jest to również jedna 
z pierwszych grup muzycznych 
które zapoczątkowały rap w Polsce.  
Wydali 5 albumów : Usłysz nasze 

demo ( 1994 ), Księga tajemnic. 
Prolog ( 1996 )., W 63 minuty dooko-
ła świata ( 1998 ), 3;44 ( 2000 ), Uła-
mek tarcia ( 2016 ). 

Jednak jak większość starych 

grup muzycznych Kaliber 44 również 

się rozpadł, najpierw odszedł z zespołu 

Piotr Łuszcz, nie podał on dokładnego 

powodu odejścia jednak członkowie 

grupy przypuszczali, że z powodu kon-

fliktu na tle artystycznym, 

ale chyba również w związ-

ku ze swoim trudnym cha-

rakterem. Reszta chłopa-

ków jeszcze jakiś czas kon-

tynuowała działalność ze-

społu jednak nie trwało to 

zbyt długo, całkowity roz-

pad grupy nastąpił w 2003 

roku. 

Ode mnie to tyle w tym ar-
tykule, dziękuję za uwagę i 
zapraszam do kolejnego 
wydania gazetki. 
 
     Dawid II TL 
 

 
 

Kącik muzyczny 
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Będąc na górce dostosuj się do kierunku 
ruchu obowiązującego na trasie zjazdu, 
nie przechodź w poprzek toru, ważny dla 
Twojego bezpieczeństwa jest też stan sa-
nek, czy innych przedmiotów na których 
zjeżdżasz.  Nie ślizgaj się na chodnikach i 
przejściach dla pieszych, gdyż wyślizgana 
nawierzchnia stanowi ryzyko złamań koń-
czyn dla innych osób. 
Pamiętaj, że zagrożenie dla Twojego 
zdrowia stanowią zwisające z balkonów i 
dachów sople lodu, w takim przypadku 
zrezygnuj z zabawy w tym miejscu. 
Korzystaj wyłącznie ze specjalnie przygo-
towanych lodowisk. Pod żadnym pozorem 
nie wchodź na lód zamarzniętych zbiorni-
ków wodnych, jezior, stawów, pozornie 
tylko gruby lód może w każdej chwili za-
łamać się pod Twoim ciężarem. 
Kulig organizuj wyłącznie pod nadzorem 
osób dorosłych, sanki łącz grubą, wytrzy-
mała liną, aby nie odczepiły się podczas 
jazdy. Nie dołączaj sanek do samochodu, 
gdyż może się to skończyć tragicznie. 
Tylko umiar, zdrowy rozsądek i ostroż-
ność pozwolą Ci cieszyć się zimową aurą 
oraz spędzić ferie zimowe bezpiecznie. 
                   Zuzia K II THK, Iga II THK 
    

  

 Okres zimowy to świetny moment 
na rozwijanie pasji do sportów zimowych. 
Jazda na nartach czy łyżwach to rewela-
cyjny pomysł na spędzenie ferii, zadbanie 
o zdrowy i aktywny wypoczynek oraz oka-
zja do spróbowania czegoś nowego. 
 
Co możecie zorganizować sami ? 
Turniej gier planszowych ze znajomymi, 
wypad na sanki na pobliską górkę, budo-
wa igloo, wypad do kina. Na pewno jesz-
cze nie jeden fajny pomysł przyjdzie 
Wam do głowy, jeśli tylko się zastanowi-
cie. 

Pamiętaj jednak, że podstawą jak zwykle, jest 
zdrowy rozsądek i ostrożność ! 
Wychodząc bawić się na powietrzu, ubieraj 
się stosownie do pogody, idąc na górkę czy 
dłuższy spacer w zimowej aurze warto zaopa-
trzyć się w ciepły napój w termosie. Do za-
baw na śniegu, zjazdów na sankach wybieraj 
miejsca bezpieczne , z dala od ruchliwych 
ulic, skrzyżowań. Pamiętaj, że zimą znacznie 
wydłuża się droga hamowania pojazdów, 
więc zachowaj szczególną ostrożność będąc 
w pobliżu jezdni. 

 
 
 
 

Zbliża się upragniony czas  
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Późnym wieczorem rodzice przyłapują Ja-
sia, 
jak wymyka się z domu z wielką latarką w 
dłoni. 
- Dokąd to – pyta ojciec 
- Na randkę 
- Ja w twoim wieku chodziłem na randki 
bez latarki 
- No i popatrz na co trafiłeś. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Nauczyciel, na lekcji języka polskiego mówi do 
Jasia : 
- Jasiu, odmień w czasie teraźniejszym czasow-
nik gonić 
- Ja gonię, ty gonisz, my gonimy, wy gonicie 
- A oni ? - pyta nauczyciel 
- Oni uciekają, panie profesorze 
 
 
 
W czasie dyskoteki Jaś podchodzi do Małgosi i pyta : 
 -Zatańczysz ? 
- Tak – odpowiada dziewczynka 
- To dobrze, bo nie mam gdzie usiąść 

Chwila relaksu…. 
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